

Kamer der Volksvertegenwoordigers

ZITTING 1954-1955.

24 FEBRUARI 1955.

WETSVOORSTEL

tot wijziging van de wet van 25 November 1889 betreffende herinrichting van de wedden van de Vrederechters, met het oog op de jaarlijkse bepaling van het bevolkingscijfer van ieder Vrederechtskanton.

TOELICHTING

MEVROUWEN, MIJNE HEREN,

De wet van 25 November 1889 betreffende de herinrichting van de Vrederechten heeft deze laatste in klassen onderverdeeld naar gelang het bevolkingscijfer van de rechterlijke kantons.

Alinea 4 onderaan tafel B van de wet van 25 November 1889 bepaalt dat een Koninklijk Besluit om het jaar het bevolkingscijfer van de Vrederechtskantons zal aanduiden.

Het doel van huidig wetsvoorstel strekt veel meer tot de juiste interpretatie die aan gezegde wettekst dient gegeven dan tot een herklassering van sommige Vrederechtskantons.

Meent men nu dat dit wetsvoorstel toch een verdere strekking heeft, gezien de huidige interpretatie die aan de bestaande wettekst gegeven wordt, dan zal de voorgestelde aanvullende tekst stellig een onbillijk bestaande toestand doen verdwijnen.

Het staat vast dat het Koninklijk Besluit, dat op grond van de wet van 25 November 1889 jaarlijks het bevolkingscijfer van de rechterlijke Kantons bepaalt, alleen rekening houdt van het aantal der wettelijk gehuisveste inwoners van de gemeenten die het rechterlijk kanton uitmaken.

Welnu, sommige kantons, in het bijzonder de Kustkantons tellen benevens die vaste bevolking een tijdelijke bevolking die gedurende meerdere maanden de eerste komt vergroten.

Dat tenegevolge van die tijdelijke bevolkingsaangroei van meer dan honderdduizend inwoners per kanton gepaard gaat met een grotere gerechtsactiviteit te verdelen over een geheel jaar lijdt geen twijfel. De statistieken van die Vrederechtskantons zijn daarvan het welsprekend bewijs.

De vraag die zich stelt is : waarom wordt bij de jaarlijkse

Chambre des Représentants

SESSION 1954-1955.

24 FÉVRIER 1955.

PROPOSITION DE LOI

modifiant la loi du 25 novembre 1889, portant réorganisation des traitements des juges de paix, en vue de la fixation annuelle du chiffre de population de chaque canton de justice de paix.

DEVELOPPEMENTS

MESDAMES, MESSIEURS,

La loi du 25 novembre 1889 concernant la réorganisation des Justices de paix a divisé celles-ci en classes suivant le chiffre de population des cantons judiciaires.

L'alinéa 4 en bas du tableau B de la loi du 25 novembre 1889 dispose qu'un arrêté royal déterminera annuellement le chiffre de population des cantons des justices de paix.

La présente proposition de loi tend plus à l'interprétation exacte dudit texte de loi qu'à une double classification de certains cantons de justices de paix.

Toutefois, si l'on estime que l'objectif de la présente proposition a une portée plus étendue, vu l'interprétation donnée actuellement au texte légal en vigueur, le texte complémentaire proposé ne manquera pas de mettre fin à la situation inéquitable actuelle.

Il est établi que l'arrêté royal qui fixe annuellement, en vertu de la loi du 25 novembre 1889, le chiffre de population des cantons judiciaires, ne tient compte que du nombre des habitants légalement domiciliés dans les communes constituant le canton judiciaire.

Or, certains cantons, et en particulier les cantons du Littoral, comptent, en dehors de cette population fixe, une population temporaire qui, pendant plusieurs mois, vient s'ajouter à la première.

Sans aucun doute, cet accroissement temporaire de population de plus de 100.000 unités par centre, va de pair avec une activité judiciaire accrue, se répartissant sur toute une année. Les statistiques relatives à ces cantons de justice de paix sont éloquentes à ce sujet.

Dès lors, se pose la question de savoir pourquoi cet

bepaling van het bevolkingscijfer van de Vrederechtskantons, zoals voorzien bij de wet van 25 November 1889, geen rekening gehouden van die tijdelijke bevolkingsaangroei ?

Daar waar op grond van de samengeordende teksten van de Koninklijke Besluiten n° 125 van 28 Februari en n° 171 van 31 Mei 1935 omtrent de bezoldigingen ten laste van de gemeenten, menig Koninklijk Besluit een bevolkingscijfer bepaalt waardoor sommige gemeenten in hogere bevolkingsreeksen geklasseerd worden, komt het Koninklijk Besluit, dat op grond van de wet van 25 November 1889, jaarlijks het bevolkingscijfer bepaalt zeer ongerijmd voor.

Hoe onbillijk is het alsdan, dat daar waar bepaalde in de kustzone alle stads- en staatsdiensten door herklassering terecht een wedde ontvangen in verhouding met de meerdere prestaties die zij moeten uitvoeren, het personeel der Rechterlijke Macht daarvan uitgesloten blijft ?

De wetgever van 25 November 1889 kon niet voorzien dat bepaalde gerechtskantons tengevolge ener tijdelijke verhoging van het bevolkingscijfer een buitengewone gerechtsactiviteit zouden kennen, daarom ook heeft hij in de oorspronkelijke tekst vastgelegd dat een Koninklijk Besluit om het jaar de kantonbevolking zou bepalen.

Dit Koninklijk Besluit schijnt van de bestaande toestand geen rekening te houden, hoogstwaarschijnlijk op grond van een onjuiste interpretatie van de oorspronkelijke wettekst.

Ter vervollediging van de bestaande tekst zou dan ook de voorgestelde aanvullende bepaling zo billijk als doeltreffend voorkomen.

accroissement temporaire de la population des cantons de justice de paix n'est pas pris en considération, conformément à la loi du 25 novembre 1889 lors de la fixation annuelle du chiffre de population.

Etant donné qu'en vertu des arrêtés royaux n° 125 du 28 février et n° 171 du 31 mai 1935 concernant les rémunérations à charge des communes, maint arrêté royal fixe le chiffre de population de manière à classer certaines communes dans une catégorie supérieure, l'arrêté royal fixant annuellement le chiffre de population, conformément à la loi du 25 novembre 1889, apparaît particulièrement absurde.

Alors que précisément au littoral tous les agents des services publics bénéficient à juste titre, par suite d'une nouvelle classification, d'un traitement fixe en rapport avec les prestations supplémentaires qu'ils doivent fournir, il serait inéquitable d'exclure les membres de l'Ordre judiciaire.

Le législateur de 1889 n'a pu prévoir que, par suite d'un accroissement temporaire de population, certains cantons de justice de paix connaîtraient une activité judiciaire extraordinaire et c'est pourquoi il avait stipulé dans le texte original qu'un arrêté royal fixerait annuellement le chiffre de population du canton.

Cet arrêté royal semble faire abstraction de la situation existante, probablement par suite d'une interprétation inexacte du texte original.

La disposition complémentaire proposée, qui complète le texte existant, semble dès lors aussi équitable qu'utile.

R. DE KINDER.

WETSVOORSTEL

Enig Artikel.

Het 4^e lid van tabel B — *Klassen der Vrederechten* — gevoegd bij de wet van 25 November 1889, houdende herinrichting van de wedden van de vrederechters en van de griffiers en afschaffing van hun belonig, en tot invoeren van griffierechten ten bate van de Staat, wordt aangevuld als volgt :

« Bij de jaarlijkse bepaling van de bevolking van de kantons zal er rekening gehouden worden met het bevolkingscijfer der gemeenten zoals vastgesteld bij Koninklijke Besluiten, overeenkomstig de bepalingen van art. 1 voorlaatste alinea, van de samengevoegde teksten van de Koninklijke Besluiten n° 125 van 28 Februari en n° 171 van 31 Mei 1935 omtrent de bezoldigingen en pensioenen ten laste van de Provinciën en de Gemeenten. »

R. DE KINDER,
V. TAHON,
H. DE GROOTE,
CH. JANSSENS,
G. HOUSIAUX.

PROPOSITION DE LOI

Article unique.

Le 4^e alinéa du tableau B — *Classes des Justices de Paix* — annexé à la loi du 25 novembre 1889 portant réorganisation des traitements des juges de paix et des greffiers et suppression de leurs émoluments, et établissant des droits de greffe au profit de l'Etat, est complété comme suit :

« Lors de la fixation annuelle du chiffre de population des cantons, il sera tenu compte du chiffre de population des communes tel qu'il est fixé par des arrêtés royaux, conformément aux dispositions de l'article 1^{er}, pénultième alinéa, des textes coordonnés des arrêtés royaux n° 125 du 28 février et n° 171 du 31 mai 1935 concernant les rémunérations et pensions à charge des provinces et des communes. »